


Axial coding:
	Main theme 
	Subtheme 
	FG1 (Area 1)
	FG2 (Area 2)
	FG3 (Area 3)
	FG4 (Area 4)

	5. Impact of CK
	· Positive
· Social 
· Improved social life: Social relations: with colleagues outside the kitchen, social relations with beneficiaries

	FG1P1 
ليكي صار هيي كانت هون، نقلت لجنب بيتي، يعني بفتح شباكي بشوفا، كانت عائشة عندا رحنا سهرنا
“My colleague used to live here then she moved to our neighborhood, I open my house window and I can see her. My other colleague was visiting her and I joined them”

FG1P1
 في اوضاع انسانية اذا بتفوتي...انا بفوت فيهن يعني مثلا هيي بتقللي انا عندي شغلة مثلا بدي ساعد فيها حدا، مثلا في العيلة السورية بالمكان الفلاني، بتقللي مثلا خديلن أو شي، بتواصل أنا معهن، فأنا بفوت عليهن.

“There are some humanitarian conditions you can witness if you go inside the camps…I am interested in these cases. For instance, one of my colleagues might say I would like to help someone, for example a Syrian family living inside the camps, she would say can you please take it to them? I am in contact with the families, so I access the camps” 

FG1P3
ونحنا ومارقين بالطريق بيعرفونا انو منشتغل بالمطبخ
“We pass by the families on the street, they know that we work in the kitchen” 

FG1P2
كلن سوا بيعرفونا
“All families know us”

FG1P2
: والله ناس كتار عم يجو لعندي أنا قريبة بالضيعة من السوريين، ، اي ، بيجو شو يا أم عمر ايمتن بدكن تبلشو، منقلن نشالله خير يعني بعطيهن أمل...
“There are many people who come to me, I am close to the Syrian refugees in the village, they ask me when are you going to start? We tell them hopefully soon, I give them hope”
  
	FG2P1
... نحنا أصحاب صرنا برا..عرفتي كيف
“We are now friends outside the kitchen, you know”
	FG3P3
يعني وحتى برات المطبخ صار عنا علاقة أكتر يعني
“Now we have stronger relations with each other also outside the kitchen ” 

FG3P3 
منزور بعضنا عطول لأن نحنا هون كلنا منطقة وحدة
“We visit each other always, because we all live in the same area”

FG3P3 
[bookmark: _GoBack]الأربعة نحنا من المينا يعني حتى برا المطبخ منزور بعضنا منقعد منكزدر مع بعضنا ...كتير يعني نحنا متعلقين ببعضنا صرنا 
“The four of us, we are all from El-Mina, so we visit each other outside the kitchen, we sit, we hang out together…We became very close to each other”

FG3P1
 أنا وفاطمة منروح مشي عبيتنا انو بالمينا..ع طريقنا في ناس يلي نحنا عم نعطيهن الأكل..يي مثلا انو اليوم شو طيب الاكل يسلمو دياتكن..
 
“My colleague and I walked to our homes together because we both live in the same area. On our way, we met people who were receiving our food. They used to thank us and give us feedback on the food” 
	· 

	
	· Motivating others to work within CKs
	FG1P3
هوي نحنا بعد ما قلعنا وصارو يشوفونا في ناس عم تجي انو بدنا نشتغل ..
“As soon as the project was launched and people began to see our work, they started to come and ask to join us ”

	· 
	· 
	· 

	
	· Personal/psychological 
· Satisfaction (life saver, altruistic work, financial independence)
	FG1P2 
جسديا تعبانين بس نفسيا كتير مرتاحين 
“We feel physically tired but psychologically relaxed”

FG1P2 
 أنا مرقت بظروف كتير صعبة، والصبايا بيعرفوها، صرت مثلا و أنا رايحة عالدكان بدي اشتري شي مين يشوفني وقعت بالأرض. ياخدوني عند دكاترة يقلن الدكتور آخر شي تطلع من هالجو..جيت سجلت هون قلت منو بعمل شي بنسى شو صار فيي ومنو ما بعوز حدا..
“I passed through very tough times and my colleagues know about this. For example I used to faint down on the street when I used go to the market. They took me to see the doctors, the doctor finally said she should get out of the atmosphere she’s living in…then I registered here, I thought this way I would do something that would make me forget about what happened to me, and I’d also become independent” 



	FG2P2
بس تكوني مرتاحة بالشغل مرتاحة نفسيا ما بتحسي بالتعب..
“When you are happy at work, psychologically relaxed, you don’t feel physically tired”

FG2P3
ارتحت كتير ارتحت.. من كل النواحي..يعني كلها هون ناس أوادم وعم نشتغل عمل خيري يعني وعم ساعد
..كتير ارتحت يعني انو اشتغلت هون..

“I felt so comfortable and relaxed In all aspects of the work…everyone in the kitchen is nice and we doing an altruistic work and helping others. I’m so comfortable working here in the kitchen”


	FG3P3
والحمدلله مبسوطة يعني
“Thank God I’m very happy”

FG3P1
لقينا انو في ناس كتير معترين ومحتاجين، ف نحنا عم نطبخ الأكل نحنا و مبسوطين..انو عم نعمل شي..عم نقدم..انو الانسان كل انسان بيحس وقت اللي هوي بضيقة وعم يعطي
“We noticed that there are many people who are in need, so we are happily cooking for them, we are doing something…we are giving, you feel happy when you’re giving and you are also in need” 

FG3P2
 يعني بتنبسطي  وقت تشوفي حدا بيقللك الله يقويكي يعطيكي العافية على الشي يلي عم تعمليه...وهيك بتحسي حلك انك ملكتي الدني..انتي عم تقدري تساعدي عالم
“It is very satisfying when you receive a positive feedback for the work you’re doing. You feel delighted because you are able to help those in need ”

FG3P2
لا أكيد بريحني نفسيا انو ما تواخذيني أحسن ما مدلن ايدي لاء هني بحاجتي مش أنا بحاجتن..
“Indeed it gives me great satisfaction because I don’t have to be dependent on my family. I feel better when they are in need for my support and not the opposite ”

	FG4P2
..يعني هلأ صرت مثلا حس حالي انو وقت اللي آخد خبز أو آخد طبخة أو آخد مصاري للبيت حس حالي اني عم أعمل شي..ما هيكي..عم ساعد وعم أعمل شي..
“Now when I bring bread or food or money to my house, I feel that I’m doing something, I’m helping”



FG4P4
الواحد ما بيكون عندو وظيفة ما عندو شي..بدو شي..بتنبسطي بحالك بدك تروحي مشوار بدل ما تقولي عطيني بدي روح مشوار..بجيب خضرة بجيب لحمة حيلا شي للبيت..
“Having a job is very necessary. I felt proud of myself because I no longer had to ask someone for money when I wanted to go out or buy meat, vegetables or anything else for my house”. 
FG4P4 
اي بحب الاستقلالية اي بحبا.وقت يكون مصوفك بجيبتك من تعبك بتنبسطي أكتر بدل ما تاخديه من الغير..حتو لو كان ابنك أو بنتك..
“I love being independent. When you have your own pocket money that you have secured with your own efforts, you feel much happier than when you have to ask someone for it, even if it was your son or your daughter”


	
	· Empowerment (autonomy in decision making)
	· 
	· 
	FG3P2
 اي لاء، المطبخ قوانا، عنجد قوانا وعطانا حماس كبير يعني،
“The kitchen did really give us strength and motivation”
	FG4P4 
انو الشغلة يلي بعملا ملك نفسي، ما حدا الو علاقة معي أنا بعملا..
“ Everything I do now is a result of my own decision and nobody has a say in it” 



	
	· Empathy towards the beneficiaries: feeling thankful and blessed when looking at their situation 
	FG1P2 
نفسيا كتير منرتاح، لأنو يلي بيمرق بظروف صعبة بيصير بيحس بالناس يعني انتي حتى لو ما مرقتي فيها، قعدي بينك وبين نفسك وقولي هلأ بدن يجو الولاد وما فش أكل، كيف بدي طعميهن، اديش انتي بتتضايقي وبتضيق فيكي الدنيا..هيك بتكون انتي مرتاحة انو انا عملت شي، طعميت غيري وجيت أكل لالي
“One who passes through hard times begins to empathize with people and this gives us satisfaction. Even if you've never experienced any hardships in your life, just imagining that your children come back from school and there’s no food for them can make me you feel bad a lot”

FG1P1
لا انو هني بتحسيهن انو انا كتير بتعاطف معاهن 
“I empathize a lot with the families”

FG1P1
.هلأ أنا برمضان شهر خير وهيك في ناس بدهن يلبسو عالعيد، التلن أنا بعرف مثلا كزا عيلة، اخدت معي أم موسى قريبة للموضوع أكتر، فبتحسي بدخلتك كيف هجمو عليكي الولاد، كيف صارو يهيصو انو تياب عيد، تياب عيد، واجا العيد وكل واحد مسك الكيس تبعيلو بتحسي هي اشياء حلوة...وبالآخر لما نطبخ نحنا نفس الشي، نفس الشعور...
“During the month of Ramadan, because it’s a month of benevolence, there are people who would like to wear new clothes…I told my colleagues that I know some families in need. I took my colleague with me because she knows them more…You see when you enter the camp how kids run towards you and start saying: Eid clothes, Eid clothes, the Eid is here! And how every child holds his new clothes… These are all nice things and when we cook it’s also the same…the same feeling” 

FG1P1
: نحنا حتى كعلاقات انسانية معاهن، خلي المطبخ ع جنب كعلاقات انسانة نحنا كتير منعمل معاهن.. عرفتي كيف
“Even as human relations with the families, leave the kitchen aside, as human relations we do a lot for them…”
	FG2P1 
خلص الكونترا تبع المطبخ هون..أول كونترا..بتحسي صدمة ل يلي عم يشتغل خلص ما بقى في شغل..ما بقى في شي لأنو انتي عم تستفيدي بالأخير..هون صارت تبكي..انو طب ما روقي انا شو فكرت عم تبكي لأنو خسرت الشغل طلعت لاء عم تبكي على هيدا الزلمة الختيار انو هيدا مين بدو ياخدلو هالصحن عالتخت..عرفتي كيف
“When the work contract ended, the first one I mean, it was a shock for the employees, there’s no work and nothing you can benefit from anymore. My colleague started crying, I thought she was crying because she lost the job, but she turned out to be crying because she’s feeling sorry or the old man  who will be left without anyone who could bring him the food to his bed”














FG2P2
انو انتي بالأخير رح تلاقي شغل..ما حدا بيموت من الجوع انتي صبية بتشتغلي في خيك ممكن يساعدك في رفيقتك ممكن تساعدك بس هيدا ما حدا سائل عنو..ومتلو متايل مش بس هوي..في كتير عالم هيك..
“At the end you will find a job…nobody would die from hunger, you are a young lady, you can work, and there’s your brother who can help, there’s your friend, but this man doesn’t have anyone who cares about him….And not only him, there are many people who have a similar situation”
FG2P2
ليكي في شي كتير اساسي..في ايام بتقعدي انو ليش يا ربي أنا..ليش ما معي..ليش ما بعرف شو..ليش أنا..بعدين بتكتشفي انو أنا مش فقيرة.. أنا كل يوم عم بشبع..
“Look there is something very important…sometimes you start asking God why me? Why I don’t have money? Why ….why me? Then you realize that you’re not poor…You’re having food every day” 

FG2P1 
يعني يمكن انتي يمرق عليكي مرة تضايقي، مرتين اللي هني بس في عالم دايما حياتن هيك
“”You might pass through tough times once in your life, maybe twice, but there are people who are always having hardships
”  
FG2P2
بتطلع عالعالم بلاقي العالم كلياتها هيدا اللي ما في أكل ببيتا هيدي اللي ما في شرب بقول أنا الحمدلله عم اشتغل لآكل وطعمي عيلتي
“When I look at other people, I find someone who doesn’t have food at home…Someone who doesn’t have access to water. I feel thankful that I have the opportunity to work and provide food for myself and my family”  

FG2P1
بتطلعي شوي من جو البيت، الضغوطات التعصيب..ما حدا ما عندو ضغوطات ببيتو وتعصيب ومشاكل..بتطلعي شوي بتنسي
“You get out of the atmosphere at your house, the stress, the anger…nobody has no stress at home and anger and problems…you get out of it, you forget”

	FG3P3 
هني بيعملو احصاء بيشوفو البيوت يلي محتاجين، لأنو هيدي الجهة كتير تعتير، بيوتن عالتنك يعني تصوري مجاري المي، والنشح والهيدي قالو لا انو هون احسن نفوت
“They do a survey and check the families that are in need, because this side of the area is really in miserable conditions, imagine they are living in tin houses! And the sewage water, and the drainage….they decided that it is better to intervene here”

	· 

	
	· Financial support (family and personal)
· Income: saving on family food expenses , financial independence , dignity (not having to rely on charity)

	FG1P2 
مش انو كتير، بس متل ما بيقولو بيسند
“It is not very helpful, but I can say it’s somehow supportive”

FG1P3
بيسند
“It is supportive”

FG1P2
أنا كتير ساعدني أنا كنت أمرض عندي وجع راس، يعني صرت مش بحاجة مثلا روح قول لخيي
خلص بدي روح عالدكتور يعني هوي بياخدني وبيجيبني وبيدفع للدكتور هلأ لاء...ما بقولش لحدا..لابني ما بقول 
انا ست والحمدلله بعدني قادرة انتج ما بدي اتكل على حدا..
“The kitchen supported me a lot. I used to have headaches before and my brother used to take me to the Doctor and pay the fees. Now it's different. I don’t ask anyone for help, even if it was my son. I am still able to work and be productive and I don’t want to be dependent on anyone” 

	FG2P1
هلأ ليكي شو ما دخلتي بالأخير بيضل في عندك نقص عرفتي شو..ان اشتغل بس جوزك ما بيكفيكي وان اشتغلت انت وجوزك ما بيكفيكي..شو ما عملتي ...ما هي هيي بس انو بحصة بتسند..
“Whatever income you enter into your house will not be enough…there will always be a gap, if your husband worked alone his income won’t be enough and if you both worked together your income also won’t be enough…however, even if not enough, it is supportive”

FG2P3
اي عم يساعد عم يشيل شوي..ماشي الحال..
“The kitchen was supportive. We were able to make ends meet as the kitchen somehow helped us save on expenses”
	FG3P2
أكيد زادولنا معاشنا، كنا نحنا معاشنا شي وقتا المطبخ صار معاشنا غير..
“Of course they increased the income. Our income used to be something, and when the kitchen started it became something else”

FG3P2
الحمدلله شوي شوي بيساعد يعني..
	FG4P5
بيساعدني بصرف أنا على حالي وعلى بيتي
“The kitchen helps me to support myself and my family” 



	
	· Food pots: saving on family food expenses, saved money is spent on something else  

	FG1P1
الطنجرة يلي أنا باخدا، نحنا 5، مناكل فيها يومين 
“We are 5, we eat the food pot I take home over 2 days” 

FG1P2
في عندك طنجرة الطبخ يوم اي يوم لاء وفي عندك ربطتين خبز
“You have the food pot every other day and you also have 2 packets of bread”



	FG2P1
اي طبعا ارتحتي ما عندك مصروف غدا..
“ We felt financially relieved, because we didn't have to worry about lunch expenses ”
	FG3P2 
..اوقات شوي بيساعد...مثلا ما كل يلي منطبخو مناخدو نحنا لاء أكيد ما كل يلي منطبخو مناخد.. بس الحمدلله لنو اوقات مناخد منحمد الله ..
“Sometimes it helps a little bit. Not everything we cook we can take from to our houses, but thanks God sometimes we take food home…”


	FG4P2
اي أنا خفف مصروف الخبز مثلا..خفف مصروف الطبخ كنت آخد طبختي من هون كمان وهيك..
“The food pots that I took to my home helped me cut the spending on bread and food"

	
	· Learning 
· Kitchen skills (cooking bulky amounts, food hygiene and food safety principles, cooking new types of dishes, washing big amounts of pots and utensils)
	FG1P1 
تعلمنا طبخ من بعضنا، هيي كتير بتحب الأعشاب وهيك، انا كنت اهتم بالأعشاب بس من يوم تعرفت على نسمة صرت آكل حشائش وهالأشياء، ومن الحشائش أعمل طبخة لولادي، بتطلعي هي الحشيشة شو بدي أعمل فيها في نسوان ستات بيوت بيكبوها لا نحنا منطالع منا طبخة
“We learned new cooking skills from each other. My colleague likes to cook wild edible plants. I am also interested in wild edible plants so since the day I met her, I started cooking them for my children. Some people would think what shall we do with this plant? There are housewives who throw it away however we make food out of it”

Asyhe 
اي ممكن تعلمنا مثلا الكميات، يعني أكتر شي بدك تعملي عزيمة، عرس، مرات من زمان كانو يعملو العرس بالبيت، تطبخي 10-15 كيلو رز مش أكتر..هلأ صار عندك خبرة بدك تعملي 100 كيلو. 
“We learned cooking in big amounts. Previously, we used to cook in big amounts only occasionally such as for example when you have a feast or a wedding ceremony. The maximum amount we would cook back then was 10-15 kg of rice. Now because of our experience in the kitchen we can cook 100 kg of rice”  

FG1P3
: عملتلنا دورة انو مشان المكروبات وهالشغلات
“They gave us a training to avoid food contamination by microbes and such things”


FG1P2 
نحنا عنا بخاصة، ببيتنا أنا كنت كتير استهلك ماجي، وقت اللي اجت دومينيك وقلنا وقتا انا في طبخات بحطلها ماجي، قال هي ممنوعة، وقفتها
“I used to consume stock cubes a lot in my house. When they gave us training about food safety and healthy eating principles, I told them I use stock cubes sometimes when cooking. They said this is unhealthy practice, so I stopped using them”


	FG2P1
بتستفيدي منو للتدريب حتى لبيتك انتي لالك..بتكوني مش عارفة هيدا الشي قالولك عليه..
“You benefit from the training also for yourself, for your house…you might not be aware of something they told you about”

FG2P1 
نحنا منطبخ طبختنا بالبيت مش طبخة كبيرة..ما هون أول نهار متل ما بيقولو فتنا ببعض انو طبخة كبيرة عم تطبخي ل 200 عيلة وكل عيلة 5 اشخاص تعتبر العيلة انو عم بتطلعي 200 طنجرة...
“We cook food in small amounts in our houses…On the first day here, we were confused because we of the big amounts, we have to cook for 200 families, and every family has 5 members on average.  You are producing 200 food pots!”

FG2P1 
صار عنا متل ما بيقولو ادمان على تنضيف الأواني..
“Now we are very much used to washing utensils”

	FG3P1
نحنا لأن ستات بيوت أولا، أكيد مثلا انو أنا ما بعمل هالكمية هلأ أول فترة الكمية كبيرة، هلأ قولك يا ربي أنو رح نقدر نعطي؟بلشنا.. من أول الهيدي الكميات شوي صارو متخالطين لأن ما رح نعرف..بعد شهر ما في ..بلشنا..نحنا هلأ منعمل الأكل من قبل بعد شهر مثلا منقول 100 كيلو رز بيطلع ال100 كيلو رز حبة واختا ..الكمية مزبوطة...يعني ما بيفضل ولا أكل..يعني خلص مثلا نحنا عارفين اليوم عنا 100 طنجرة بيطلعو 100 طنجرة أكل..أخدنا الخبرة 
“As housewives, of course we don’t cook such big quantities at home…So when we first started, we found that the quantities are big! We were wondering whether or not we would be able to do this job.
In the beginning, the quantities got mixed up in our minds because we had no experience…however, after one month, we started cooking right. Now we cook 100 kg of rice in a perfect way, the quantity is right and nothing is left in the pots. We know we have 100 pots to prepare today for example, we prepare 100 pots…we became experienced”.  





FG3P1
اي أكيد أخدنا خبرة الطبخ ككميات..مش الطعمة ..انو الأكل أكيد كل وحدة بتطبخ ببيتا بتعرف شو بدا تحط.. الأساس بس الكمية ...هيدي تعلمنا ...اذا فينا نشتغل غير مطرح انفترض، بتعرفي شو عندك كميات ...هيدي هيي أخدنا الخبرة
“Yes of course, we gained the experience of cooking in big amounts…not as taste, because of course every one of us already cooks in her house and she knows what to add…the main thing is the quantity…this is what we learned here…if we wanted to work in a different place, we know the quantities well….this is the experience we gained”

FG3P1 
في اشيا بسيط ممكن، بتقولي انو يمكن هيدي بتعرفيا أو ما بستعمليا هيدي صرتي انو لاء، لكن  المفروض اعملها هيك قالولنا مثلا الأكل مفروض ماكسيموم بعد ما طبختي ساعة تكوني اتحطيه بالبراد..لأنها بتلقط ميكروبات..هلأ نحنا ممكن ببيوتنا منتركها كم ساعة هيدي استفدتي منها
“There are simple food handling tips that we thought we were aware of, or that we knew but we didn't apply.  For example, they told us that cooked food should not be left unrefrigerated for more than one hour. Otherwise, it would get contaminated with bacteria. In our houses, we leave the food unrefrigerated for several hours. So this tip was very helpful”.

FG3P1 
مثلا البيض دومينيك قال انو عالباب ما مفروض ينحط لأنو رأسا الباب بيضل ينفتح ويتسكر فمثلا المفروض انو ميل جوا ينحط
“For example Dominique taught us that eggs shouldn’t be stored in the refrigerator’s door because the door is continuously opened and closed, so they should be stored inside the refrigerator”


FG3P1
دربونا عن انو تنضيف المطبخ كيف بدو يكون..التفريز وايدينا والكفوف وكل هول الاشيا
“They trained us on how to clean the kitchen...the freezing of food and wearing gloves and all these things”
,
.
 
	FG4P4
وكمان بالنسبة للطبخ تعلمنا طبخات جديدة منن..شي لبناني شي سوري..
“Also with respect to cooking, we learned from each other how to cook new dishes from both the Lebanese and Syrian cuisines”

FG4P4
..بالأول انو لالنا 30 عيلة ما كان فيها كمية متل الكمية يلي منطبخا هلأ للاجئين السوريين  كمية كبيرة ..يعني حتى الطناجر بدك تطبخي فيها شي هيك صارت كلها كبيرة..
“Previously, we used to cook for 30 families….it was not a big quantity as compared to the quantity we cook now for Syrian refugees…a big quantity! Even the pots are now much bigger because you need to cook such a big quantity in them…”

	
	· Fiscal management ( Valuing money, learning how to save money for the times of need)
	FG1P1
بس اقعد معها بتقلي رحت هيك وعملت هيك أنا بسمعلا أنا بستفيد منها بقول لحالي انو والله ليك هيي عملت هالشغلة وفرت بهي الشغلة، جابت بهي الشغلة هالشغلة، بتسمعي من غيرك بتوعي أكتر بفكرك  بالشي يلي بدك تعمليه 
“My Colleague tells me things about how she manages the money she has on hand.  I listen to her because I learn from her. When I listen to others I become more aware about how to manage my finances ”

	· 
	· 
	FG4P4
: بتحسي انو لازم تصمدي منن...لوقت الحاجة..
“ We felt the urge to save some of the money that we had for the times of need ” 





	5. Impact of CK
	· Negative 

· Impact on health  (emerging physical conditions, worsening already existing physical conditions, tiredness)
	FG1P3 
اي المشكلة بايدي صارت اسوأ بكتير..اي أكيد يعني هيي كانت توجعني بس كيف، بس اتعب. بس هلأ عطول بتوجعني
“I have a physical condition in my arm and it has worsened a lot. Of course it used to cause me pain before, but it was felt only when I used to be tired. However, now I always feel pain in my arm ”

FG1P1 
أنا بالنسبة الي هيدي القعدى هيك توطي، بتحسي بتعب برفوشك من هون
“For me this sitting position where you have to bend your shoulder ruffles is very tiring to them”

FG1P3 
 أنا من ورا شغل المطبخ هون صار عندي ديسك 
“Because of my work in the kitchen, I started having a condition in my spine"
FG1P3 
أنا عندي الديسك وباخد دوا، هي اجري بس اتعب عليها بيبطل فيي امشي بالمرة...
“I have herniated spinal disc, I take medicine, and when I get tired I can’t walk on one of my legs at all” 

	FG2P2
هلأ هوي بلش الفاريس ما فينا نتهم المطبخ (ضحكة) ما منعرف اذا من المطبخ..انا عندي وجع ضهر
“I cannot blame the kitchen for causing me the varicose veins, we don’t know if it’s because of the kitchen, I also have back pain”
	FG3P1 
 وجع ما فينا نخبر..هلأ بتشوفو المطبخ بتشوفي هالطناجر الكبار ..
“I can’t describe how much physical pain we endure…now you will see the kitchen and the large pots we cook in”

FG3P1
لاء أكيد في تعب..في تعب..بس أكيد برمضان صار انو زيادة انو كيف ..انو دوبل..صرنا دوبل
“Our work is physically demanding indeed and we feel extremely tired especially during the month of Ramadan"
FG3P1 
هلأ ما فينا نقول المطبخ بين الأوجاع..لاء..مثلا أنا كان الي سنين من ال 2005 بقضي بالتكلس بإيدي، فالشغل بتحسي انو أكيد زادو..مش حينقصو.. ومتل ما عم قلك سنة عن سنة عم تكبري كمان ..والكبر عبر..(ضحكة) 
“We cannot say the kitchen caused the pains that I have. I have been struggling with calcification in my arm joints since 2005, so I think the kitchen has definitely worsened this condition. And as I said earlier, we are getting older, and this has also to do with our deteriorating health status”
	FG4P1
مفاصل ايه الكل عم يوجعو مفاصلو اي
“We are all having pain in our joints”

FG4P4
وبرد برا..بعدين عندك بخار الطبخة بيعبق وما عنا الوسائل اللي...وكلو بيبقى بقلب المركز...مثلا غسلتي وطلعتي ل برا..أكلتيها..
“The weather is cold outside, and there’s the cooking vapor that accumulates inside and we don’t have the means to get rid of it…all vapor stays inside the center, for example if you washed your hands and went outside the kitchen, you will get sick”

FG4P1
ف طبيعي بدك تتعبي..هلأ انت بتروحي عالجامة وبترجعي طبيعي ما بتكوني تعبانة؟..ونحنا كمان..في بيتك وفي هون  الشغل..بدك تعطي هون مجهود وبالبيت بدك تعطي مجهود..
“You will get tired for sure…now when come back home from your university, don’t you feel tired? It’s the same for us, and there’s also your housework in addition to the work here in the kitchen, you have to put efforts here and also put efforts there in your house”   



	
	· Impact on social life (debatable)
	FG1P3 
مثلا في مناسبات بالضيعة شغلات هيك صار كتير قليل نروح عليها 
“For example there are occasions in the village that we rarely attend now”

FG1P3 
يعني صرنا معش عنا وقت حتى نعمل يلي كنا نعملو. انو جارتك سخنت رفيقتك صار هيك، اختك صابها هيك امك صابها هيك، كانو كلياتن هيك، هلأ من يوم صار الشغل معش فيكي
“Now we don’t have time to do what we used to do before…if for example a neighbor was sick, or something happened to a friend, something wrong went with a sister, with a mother, we used to be there for them…now because of work we can’t”   

FG1P2
أنا ما بعتبرو  سلبي  لأنو بيتي وأنا أهم من العالم يلي حوليي
“I don’t consider this as something negative because my family and I are more important for me than all people around” 

FG1P1 
أنا ما بعتبرو سلبي
يعني أحيانا بتسمعي قصص فلانة قالت وفلانة عملت بقلن أنا خي، الحمدلله وقتي منظم شغلي بيتي، خلص عندي اهتماماتي.  المهم تكون عيلتك بخير منيحة
“I don’t consider this as something negative. Sometimes when i see people around me only interested in gossiping, I feel very thankful that I have my own interests and that my time is organized. The most important thing is that your family is doing well” 
 
FG1P3 
يعني هوي متل مبعدة عن العالم وأنا من النوع بحبش انقطع عن العالم بقول الجنة بلا ناس ما بتنداس
“It felt like I was away from people and I personally don’t like to be disconnected from people that I like spending time with. I believe in the saying that heaven without people is unbearable”
FG1P1 
أنا من النوع يلي كتير اجتماعية اسا اذا بطلع برمة بالخيارة يمكن عندي استعداد زور الخيارة بيت بيت بيت ما عندي مثلا انو ما بطلع أو شي، بس خلص بتحسي انو شغلك الحمدلله عم اشتغل شغلي بيتي اهتماماتي خلص في واجب ضروري في مناسبة في شي
“I am very sociable…now if I walk around in the village of Khiara I can visit every single house, it’s not that I don’t go out or something…However, now my work, my house and my interests are my priority…now I only socialize if there’s a social obligation or a special occasion”


	FG2P2
وعندك قبل الضهر لتطبخي لتنضفي لتخلصي ل كزا..
“You have the whole morning to cook and clean and finish all tasks”


FG2P1 
يعني كأنك اساتك بالبيت عمليا حياتك الاجتماعية هيي بعد الضهر...
“So it’s like you’re still at home, practically your social life is in the afternoon”

	FG3P2
يعني صرتي مثلا مني وعليي مش صار عندي بقى زيارات..الا بالمناسبات مثلا لا سمح الله مرض شي كزا منحكي عالتلفون منفقد بعضنا يعني.. 
“As for myself, I stopped visiting people. If there was a special occasion, such for example someone was sick, I used to check up on them over a phone call" FG3P2 
 بعض الأوقات، بعض الأوقات. بعض الأوقات مثلا يعني أنا بحب اني روح، بحب اني اطلع مش اني قصر عنهن، لاء.مثلا طلعت  من شغلي بحب اني روح..
“Sometimes, only sometimes, I like to go out and not miss on visiting anyone…Sometimes when I finish my work, I like going out”

FG3P2 
هلأ اوقات بتصيري بدك تقصري بالبيت لحتى تطلعي مشوار..أكيد..بيصير عندك عجز بالبيت تتروحي..بس أوقات بتضطري انو بتتعبي نقسيا 
“Sometimes, for the sake of going out, you would have to be less attendant to your duties at home…there will be a gap in your house….however, sometimes you have to go out otherwise you’d get psychologically stressed”

FG3P1 
أنا اخواتي كانو زعلانين مني
“My sisters were upset with me”

FG3P3 
يعني الواجبات أكتر ما انو زيارة
“Now it’s social obligation more than a visit”

FG3P3 
..لأنو يمكن انا نوعي ما كتير بحب الزبارات ..هيك بقى حاسة حالي الحمدلله..مرتاحة هيك
“Probably because I’m of the type who doesn’t like visiting people much, so I’m happy this way”

FG3P1 
لاء أنا نوعي بحب الزيارات 
“I am the type of person who loves visiting people”


	

	
	· Impact on family time (for women having children)
	
	FG2P1
تاركة الولاد..ما في حدا عندي ل حط الولاد عندو..  عند جارتي عند حدا بينطرو 
“I leave the children alone, I don’t have anyone to leave the children with…they wait for me to come back at our neighbor’s house”


	FG3P3
هلأ أنا بالنسبة الي شوي صعبة لأن عندي ولد صغير..تاركتو مع الماما يعني..مع انو أوقات بحس اني عم بقسى عليه انو هالوقت الزيادة لازم كون معو يعني..
“For me, it was a bit difficult in the beginning because I have a young child. I used to leave him with my mother. Sometimes I felt I was harsh on him because I was supposed to spend more time with him” 
	






